
Világbajnok vívó és a szupermaraton

En garde, irány
Október egyik legnagyobb sportszenzáció
ja az volt, amikor a sajtó által az utóbbi 
időszakban lekezelt magyar kardvívó-csa- 
pat a szentpétervári világbajnokságon meg
szerezte az aranyérmet. A bravúrt csak fo
kozta, hogy egy újonc fiatalember, a 17 
éves gimnazista Szilágyi Áron, a döntőben 
legyőzte a hazai környezetben pástra lépő 
négyszeres olimpiai bajnok, ötszörös világ
bajnok Pozdnyakovot. Mi azonban nem 
Áronnal, hanem a csapat másik oszlopos 
tagjával, a budakeszi-törökbálinti Nemesik 
Zsolttal beszélgettünk.

Zsoltot személyesen évek óta nem lát
tam, amióta elköltözött Budakesziről, né
ha, egy-egy sportsikere kapcsán, telefonon 
beszélgettünk, így magam is meglepődöm, 
hogy az egyébként kölyökképű Zsolt meny
nyire megemberesedett; és nemcsak külső
leg: ahogyan beszél, nyilatkozik, szavai, 
gesztusai egy érett férfira vallanak, akinek 
bennfentesek szerint nagy szerepe volt ab
ban, hogy a fiatalokból és tapasztalt ver
senyzőkből álló csapat ilyen jól szerepelt.

Mint jeleztem, a születésétől Budake
szin nevelkedett Zsolt néhány éve Török
bálintra költözött, amikor megnősült, de 
szülei ma is itt élnek, máig sok szál fűzi 
egykori lakóhelyéhez. Találkozásunk is ez
zel áll összefüggésben: Nemesik Zsolt volt 

A világbajnok az egykori 
általános iskolai testnevelő-tanárával

az egyik díszvendége a Bécs-Pozsony-Buda- 
pest Szupermaraton budakeszi, állomáshe
lyén október 22-én rendezett ünnepségnek.

— Amennyire elkényeztetik a szentpétervári 
siker óta a csapatot a sportújságírók, annyira 
leírták a világbajnokság előtt önöket. Ezt ho
gyan élték meg?

— A dolognak már csak ilyen a termé
szete — válaszolja bölcsen Nemesik —, a 
siker fényénél mindenki szeret sütkérezni.

Pekingi
Valóban, az elmúlt időszakban sokan 
szinte már elparentálták a csapatot. Nem 
esett jól, de utólag azt mondom, talán még 
segített is, volt bennünk egyfajta dac, hogy 
csak azért is megmutatjuk.

— Jól megmutatták: aranyérmet szereztek. 
De hát a vívás furcsa sport, nagyon sok múlik 
a pillanatnyi diszpozíción, de még a szerencsén 
is. Ön, aki az egyik kovácsa volt e sikernek, 
mit gondol, egyszerűen csak kijött a lépés? Meg
lepte az eredmény?

— Nem lepett meg, hiszen ez a csapat, 
elnézést a szerénytelenségért, de kiváló ví
vókból áll, olyanokból, akik bármikor ké
pesek nagy eredményt elérni. Ami sokat 
számított, hogy — elsősorban Áron jóvol
tából — a tapasztalt, rutinos versenyzők 
mellett a fiatalok lendülete mindannyiun
kat magával ragadott. Egyébként Áron egy 
véletlennek köszönhette, hogy bekerült, 
miután egyik csapattársunk a VB előtt vá
ratlanul megbetegedett. Persze ő sem a 
semmiből jött: volt már például utánpót
lás EB-aranyérmes is.

- Megvallom, rokonszenves, hogy alig be
szél magáról, végig Szilágyi Aront emlegeti.

- Valóban, én tizenhét évesen embert 
ilyen éretten, magabiztosan még soha nem 
láttam vívni, pedig sok éve koptatom már 
a pástot, de ugyanezt mondja szinte min
denki, akivel erről beszéltem, külföldi szak
emberek, sportolók egyaránt.

— Gondolom, ezek után nagyobb önbiza
lommal készülnek a jövő évi, pekingi olim
piára.

— Előbb még meg kell szerezni a kvali
fikációt. Jövő márciusig még négy kvalifi
kációs versenyen kell jó eredményt elér
nünk, hogy biztosan ott legyünk Pekingben.

- És ha kijutnak, mire számít?
— Ez a csapat olyan vívókból áll, akik 

bármilyen eredményre képesek, de rajtunk 
kívül is van még néhány ilyen. A pillanat
nyi idegállapot, csapatszellem dönt majd.

— A kínaiakról, s nem csak az ön sport
ágában, azt tartják, hogy afféle sötét lovak — 
hogy stílusosan egy sakk-szakkifejezéssel éljek. 
Állítólag minden sportágban arra készülnek, 
hogy taroljanak, szinte dugdossák a verseny
zőiket, az eredményeiket, a meglepetés erejével 
akarnak hatni. A vívásban is várható ilyen 
meglepetés?

— Nem tudom, más sportágakban hogy 
van, a vívásban mindenesetre nehéz lenne 
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ehhez a taktikához folyamodni: itt előzete
sen kvalifikációs versenyek vannak, ahol a 
kínai versenyzők is részt vesznek, ismerjük 
őket is. Mindenesetre a mezőny kiegyen
lített, van körülbelül tíz csapat, ebben a kí
naiak is benne vannak, s ezek közül bár
melyik esélyes lehet az aranyéremre. Egy 
neves francia mesteredzőt szerződtettek, 
tőle jobban tartok, mint a vívóiktól. Van 
egy veszélyes tanítványa, majd meglátjuk, 
mit tud; február 10-én, Budapesten lesz egy 
kvalifikációs Világ Kupa-verseny, ahol ő is 
ott lesz.

— Végezetül néhány személyes kérdést enged
jen meg: öt éve, hogy elköltözött Budakesziről 
Törökbálintra. Mi történt azóta önnel — a pás
ton kívül.

A világbajnok csapat doyenje

- Annak idején azért költöztem el, mert 
megnősültem. Azóta született egy kisfiam, 
kétéves múlt...

— Hadd ne tegyem föl az ilyenkor obiigát 
kérdést, hogy vívni tud-e már.

- Pedig föltehetné. Nemrég fölfedezte 
a kardjaimat a kamrában és kézbe vette az 
egyiket. Nem fogja elhinni, de a tartása tel
jesen szabályos volt! Senki nem mutatta 
neki, hogy kell, magától tudta. Minden
esetre azt, hogy vívó lesz-e, azt majd ő el
dönti. Van rá ideje.

— És önnek mennyi ideje van arra, hogy a 
régi budakeszi kapcsolatait ápolja?

- Szüleimmel szinte napi kapcsolatban
állok, hiszen nagyon sokat vigyáznak az 
unokára, viszem-hozom őt. És Stadler Zsolt, 
aki nagy Formula 1-rajongó, ő az, aki 
nemrég ilyen boltot is nyitott Budakeszin, 
máig az egyik legjobb barátom. De most is 
láthatja, Klári néni (Nemere Klára testne
velő tanár, Széchenyi Általános Iskola — a 
Szerk.) — aki testnevelő tanárom volt az 
általánosban - hívó szavára most is eljöt
tem, hogy együtt ünnepeljek a szuperma
raton futóival, rajongóival, szervezőivel 
itt, Budakeszin. Biator Őszi
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